
گ�روه اجتماعی: پروژه س��اخت کارخان��ه تولید کاغذ در 
خوزس��تان توس��ط س��تاد اجرایی فرمان ام��ام با امضای 
موافقتنامه تأمین مالی ازسوی 4 بانک دولتی و خصوصی، 

آغاز شد.
به گزارش »وطن امروز«، در مراس��م امضای موافقتنامه 
ساخت کارخانه تولید کاغذ که با حضور رئیس ستاد اجرایی 
فرمان امام و مدیران عامل بانک های ملی، س��په، صنعت 
و معدن و پارس��یان برگزار شد، محمد مخبر گفت: کشور 
سال هاست درگیر بحث واردات کاغذ بوده است و ما گاهی 
ناچار ش��دیم از محموله های در حال حمل روی آب اقدام 
به خریداری کاغذ کنیم، در حالی که همسایه ما ترکیه از 

بزرگ ترین صادرکنندگان کاغذ است.
رئیس ستاد اجرایی فرمان امام افزود: با سرمایه گذاری 
4۶۷ میلی��ون دلاری و اجرای این پروژه، ضمن جلوگیری 
از خروج س��الانه 285 میلیون دلار ارز، از قطع ش��دن ۶ 

میلیون اصله درخت تنومند در 
سال جلوگیری می شود، چرا 
که این مجموعه از تکنولوژی 
نوین دوس��تدار محیط زیست 
بهره  می برد و با راه اندازی آن 
دان��ش فنی کش��ور در حوزه 
کاغذس��ازی توس��عه خواهد 

یافت.
وی ب��ا بیان این نکته که بیکاری امروز واقعیتی اس��ت 
که کش��ور ما دچار آن ش��ده، افزود: با اجرای طرح تولید 
کاغذ، حدود 2000 شغل جدید مستقیم و غیرمستقیم در 

منطقه محروم شادگان استان 
خوزس��تان طی 3 سال ایجاد 

خواهد شد.
مخب��ر افزود: م��ا امروز در 
یک جنگ تمام عیار اقتصادی 
ق��رار داریم و دوس��تان ما در 
حوزه های اقتصادی باید کمر 
همت ببندند تا مش��کلات در 

حوزه بانکی را برطرف کنند.
در ادامه این  مراسم، کورش پرویزیان، مدیرعامل بانک 
پارس��یان اظهار داشت: این پروژه جنبه های مهمی دارد و 

از لحاظ اقتصادی و اش��تغال زایی برای خوزستان و از نظر 
جلوگی��ری از خروج ارز و فواید زیس��ت محیطی برای کل 
کش��ور بس��یار مهم است. س��تاد اجرایی فرمان امام مثل 
همیش��ه ریس��ک بزرگی کرد و رقابت بی��ن بانک ها را به 
همکاری مشترک تبدیل کرد. برای تولید این مقدار کاغذ 
در حالت عادی باید ۶ میلیون اصله درخت از بین رفته و 
سالانه بیش از 200 میلیون دلار برای واردات کاغذ هزینه 

می شد اما این طرح این رقم را جبران خواهد کرد.
همچنین محمدرضا حسین زاده، مدیرعامل بانک ملی در 
این مراسم گفت: ما نباید در حوزه کاغذ دچار وابستگی به 
خارج باشیم، اجرای این طرح تولید ثروت و اشتغال برای 
کش��ور را در پی خواهد داشت. س��تاد اجرایی فرمان امام 
تاکنون کارنامه بسیار درخشانی در کمک به توسعه کشور 
داش��ته و قطعا با مشارکت ستاد، شاهد موفقیت این طرح 

ملی خواهیم بود.

  مدتی اس��ت خدمات بی منت گروه های جهادی در نقاط 
محروم جامعه مورد اس��تقبال مردم قرار گرفته و با توجه به 
نیاز کش��ور، حمایت از جهادگران و توسعه گروه های جهادی 
ضروری تر از گذش��ته اس��ت؛ ب��ه همین عل��ت رئیس بنیاد 
مستضعفان وعده داد پرچم جهادگران را در همه نقاط کشور 

برافراشته خواهد کرد.
سید پرویز فتاح دیروز در نخستین نشست خبری خود در 
پاسخ به سوال خبرنگار »وطن امروز« که پرسید چه برنامه ای 
ب��رای حمای��ت از گروه ه��ای جهادی دارید، گف��ت: با هدف 

محرومیت زدایی کش��ور و حمایت از جهادگران جوان، 
قرار است این ستاد با همراهی استانداران و مسؤولان 
محلی مناطق کم برخ��وردار، تمام هزینه های اجرای 
طرح ها محرومیت زدایی را به عهده گیرد. اصلی ترین 
ماموری��ت ما رس��یدگی به محرومان و مس��تضعفین 

است، بنابراین با تمرکز بر محرومیت زدایی، 
درآمدهای اقتصادی بنی��اد روانه مناطق 
کم برخوردار و ضعیف جامعه می شود تا با 
حمایت از گروه های جهادی بنیاد علوی، 
خدمات رسان و یاری گر محرومان سراسر 
کش��ور ش��ویم. وی افزود: بنیاد 2 بال 
اقتصادی و حمایتی و محرومیت زدایی 
دارد که در واقع بنیاد علوی بال دوم در 

حوزه محرومیت زدایی محسوب می شود. در 
همین زمینه بنا داریم الگوی قلعه گنج را 
در مناطق محروم و با همراهی استانداران 
و مس��ؤولان محلی اجرای��ی کنیم. ما در 
بنی��اد علوی از ظرفیت گروه های جهادی 
اس��تفاده و پرچ��م گروه ه��ای جهادی را 
برافراش��ته خواهیم کرد. وی افزود: هفته 
آین��ده نخس��تین همایش ب��ا گروه های 
جهادی برگزار می ش��ود. فتاح به اقدامات 
انجام شده از س��وی بنیاد مستضعفان در 
حوزه اجتماعی اشاره کرد و گفت: احداث 
بیش از 100 مدرس��ه در مناطق مختلف 

و  اح��داث چندین بیمارس��تان در مناطق مختلف از 
جمله آب��ادان، اه��واز و دزفول از برنامه هایی اس��ت 
که توس��ط بنیاد در حال انجام اس��ت. علاوه بر این 
بیمارس��تان های اشاره شده را بزودی تکمیل کرده و 
در اختیار وزارت بهداش��ت و دولت قرار خواهیم داد. 
همچنین با تلاش بنیاد مستضعفان صدها خانه 
بهداشت ساخته شده و در 
اختیار وزارت بهداشت قرار 
گرفته است. رئیس بنیاد 
مستضعفان همچنین به 
ساخت مسکن خانواده های 
دارای 2 معلول اشاره کرد و 
گفت: در همین زمینه نیز ما 

همکاری های خوبی با س��ازمان بهزیستی 
داریم و بر همین اساس تا سال آینده بنیاد 
مستضعفان 14 هزار واحد مسکونی برای 
خانواده های دارای 2 معلول و 2 معلول به 
بالا س��اخته و در اختی��ار این عزیزان قرار 
خواهد داد. همچنین از ریاس��ت سازمان 
بهزیستی خواستیم در صورت افزایش تعداد 
خانواده های دارای 2 معلول، اسامی آنها را 
برای ما ارس��ال کنند تا نسبت به ساخت 
مس��کن آنها اقدام ش��ود،  ای��ن اطمینان 
خاطر را می دهیم که این خانه ها با شرایط 
مناسب ساخته شود و با سرعت در اختیار 

این عزیزان قرار بگیرد. 
وی همچنین به اقدامات انجام شده از سوی بنیاد مستضعفان 
در مراسم اربعین امسال اشاره کرد و گفت: طبق آمار، 20 درصد 
از کل خدمات در اربعین حسینی توسط بنیاد مستضعفان انجام 
شده است. فتاح با اشاره به اینکه بنیاد مستضعفان توجه ویژه ای 
به موضوع محرومیت زدایی و ساخت مسکن در مناطق محروم 
برای اقش��ار کم برخوردار دارد، اظهار کرد: بنیاد در این پروژه 
به صورت جدی وارد ش��ده اس��ت، بنده به عنوان رئیس بنیاد 
تاکید می کنم در حوزه ساخت مسکن در مناطق محروم ورود 
جدی خواهیم داشت و ان شاءالله با مشارکت دولت، برای اقشار 
متوسط و کم برخوردار مسکن با قیمت ارزان خواهیم ساخت.

 وی در پاس��خ به این س��وال »وطن امروز« که با توجه به 
اینکه ش��ما قبل از آمدن به بنیاد مستضعفان رئیس کمیته 

امداد بوده اید و بخوبی از وضعیت مالی و مادی مس��تضعفان 
آگاه هس��تید، با این وجود چه برنامه ای برای رفع محرومیت 
در کشور دارید؟ گفت: اصلی ترین ماموریت ما رسیدگی جدی 
به محرومان در اقصی نقاط کش��ور اس��ت، در این راستا تمام 
درآمدهای اقتصادی بنیاد مستضعفان صرف محرومیت زدایی در 
کشور از طریق بنیاد علوی خواهد شد. از طرفی حضور گسترده 
نیروهای جهادی جوان و شور  و  اشتیاق آنها در خدمات رسانی 
بی منت در مناطق محروم، به ما انگیزه می دهد تا امکانات لازم 
را برای آنها تامین کنیم. وی در ادامه گفت: حمایت بنیاد علوی 
از گروه های جهادی در مناطق محروم، موجب ش��ده است تا 
12 منطقه محروم کشور برای سال آینده تحت پوشش بنیاد 
مستضعفان قرار گیرد و با اقداماتی مجزا از حمایت های کمیته 
امداد، نیاز محرومان و مستضعفان را در ایجاد اشتغال، ساخت 
مسکن، توسعه آموزش و بخش کشاورزی بخوبی برآورده کنیم. 
رئیس بنیاد مستضعفان با اش��اره به بازخوردهای اجرای 
الگوی قلعه گنج گفت: خوش��بختانه استانداران و فرمانداران 
این منطقه نیز کار انجام ش��ده از س��وی بنیاد را مورد تایید 
قرار داده اند و در آینده ای نزدیک الگوی قلعه گنج در مناطق 
مختلفی در سیستان و بلوچس��تان، آذربایجان غربی، اردبیل، 
کردستان، کهگیلویه و بویراحمد، هرمزگان و... اجرا خواهد شد. 
رئیس بنیاد مستضعفان همچنین به تعامل بنیاد مستضعفان 
با ش��هرداری های سراس��ر کش��ور برای واگذاری باغ های در 
تملک بنیاد اش��اره کرد و گف��ت: البته وضعیت باغ هایی که 
هم این��ک در تملک بنیاد قرار دارند قابل قبول اس��ت اما ما 
ای��ن آمادگی را داریم تا باغ های در تملک بنیاد را در اختیار 
ش��هرداری های سراسر کشور قرار دهیم، بر همین اساس بنا 
داریم باغ هایی را که در تملک است در اختیار شهرداری قرار 
دهیم که امیدواریم شهرداری ها نیز بدون ساخت و ساز و البته 
ب��ا رعایت قوانین و مقررات، این باغ ها را در اختیار مردم قرار 
دهند تا هموطنان از آنها استفاده کنند.  فتاح همچنین با رد 
اخباری مبنی بر حقوق  های نجومی در بنیاد گفت: ما به هیچ 
عنوان حقوق بگیر نجومی در بنیاد نداریم و تمام حقوق های 
دریافتی بنیاد در چارچوب دولت اس��ت و بنده نیز به عنوان 
رئیس بنیاد مستضعفان هیچ حقوقی را از این مجموعه دریافت 
نمی کنم، چرا ک��ه مامور بوده و حقوق محل خدمت خود را 
دریاف��ت می کنم. وی ادامه داد: در حال حاضر حقوق بنده 8 
میلیون و 482 هزار تومان اس��ت که با احتس��اب کسورات و 
مبلغ وام، خالص دریافتی بنده ۶ میلیون و 820 هزار تومان 
است. رئیس بنیاد مستضعفان همچنین با رد اخباری مبنی 
بر کاندیداتوری اش در انتخابات ریاست جمهوری 1400 گفت: 
بنده هیچ قصدی برای نامزدی در انتخابات ریاست جمهوری 
ندارم. رئیس بنیاد مس��تضعفان با اشاره به دیدارش با رئیس 
قوه قضائیه گفت: رئیس قوه قضائیه دستور داد شعبه ای برای 
رسیدگی به پرونده های مربوط به بنیاد مستضعفان که بخشی 
از  آنها شکایت این نهاد از افراد حقیقی و حقوقی است، ایجاد 
شود. رئیس بنیاد مستضعفان در ادامه این نشست از پرداخت 
۶۷0 میلیارد تومان مالیات س��ال ۹۷ خبر داد و با اش��اره به 
فروش 2۶ هزار میلیارد تومانی گفت: برخی شرکت های بنیاد 

غیرفعال هستند. 
همچنین مالیات س��ال آینده بنیاد 1۶00 میلیارد تومان 
در نظر گرفته ش��ده اس��ت. رئیس بنیاد مستضعفان با تاکید 
بر اینکه تمام پروژه های نیمه تمام بنیاد تا آخر سال آینده به 
اتمام می رس��د،  اظهار کرد: در بهمن امسال قطعه اول آزادراه 
تهران - ش��مال  با حضور رئیس جمهوری افتتاح می ش��ود و 
ساختمان پلاسکو نیمه دوم سال آینده به اتمام خواهد رسید 

و به کسبه تحویل خواهد شد.

مدیرکل حمل و نقل وزارت کشور: 
جریمه ورود به محدوده های ممنوعه 

ترافیکی ۹۰ هزار تومان شد
مدیرکل حمل و نقل وزارت کش��ور از 
افزایش جریمه ورود به محدوده های 
ممن��وع ترافیکی از 20 ب��ه ۹0 هزار 
تومان خبر داد. به گزارش مهر، پوریا 
محمدیان گفت: در برخورد با متخلفانی 
که وارد محدوده های ترافیکی می ش��وند، پیش از این 2 کد 
جریمه وجود داشت که در جدول تخلفات راهور معادل 20 
هزار تومان بود. او افزود: در کنار این کد هم ظرفیتی به نام 
ماده 18 قانون رسیدگی به تخلفات بود که اگر محدوده هایی 
به پیش��نهاد پلیس راهور، سازمان حفاظت محیط زیست و 
شهرداری ها در شورای هماهنگی ترافیک استان ها یا در شورای 
ترافیک تهران مصوب شود، به منزله ورود به محدوده ممنوعه و 
جریمه این تخلف ۹0 هزار تومان همراه با نمره منفی است. وی 
با بیان اینکه اعمال این جریمه ها ابزار مناسب بازدارندگی است، 

ابراز امیدواری کرد این اقدامات باعث کاهش تخلفات شود.

مدیرعامل اتحادیه تاکسیرانی های شهری کشور خبر داد

توزیع 25۰ هزار حلقه لاستیک دولتی 
میان تاکسی داران

تاکس��یرانی های  اتحادیه  مدیرعامل 
شهری کشور گفت: در راستای خدمات 
حمایتی به رانندگان تاکسی در کشور 
250 هزار حلقه انواع لاستیک خودرو 
با قیمت مصوب دولتی توزیع ش��د. 
مرتضی ضامنی در گفت وگو با ایسنا، گفت: در راستای خدمات 
حمایتی به تاکسیرانان از طریق وزارت کشور پیشنهادتی برای 
س��تاد تنظیم بازار وزارت صمت ارسال کردیم تا یکسری از 
کالاها از جمله کالاهای تنظیم بازاری را که دارای نرخ مصوب 
هستند در اختیار ما قرار دهند تا به رانندگان عرضه شود. وی 
افزود: بر این اس��اس 250 هزار حلقه انواع لاستیک سمند، 
پژو و پراید طی تفاهمنامه ای که با شرکت تولید کننده منعقد 
شده بود به نرخ دولتی میان رانندگان تاکسی شهرهای کشور 
توزیع شد. همچنین از آذر ماه سال جاری نیز توزیع لاستیک 
تاکسی های ون را آغاز و تاکنون بیش از هزار حلقه لاستیک 

بین رانندگان این ناوگان توزیع شده است.

مجلس حذف تنوع مدارس را رد کرد
رئیس فراکسیون فرهنگیان مجلس از رد طرح حذف 
تنوع مدارس در مجلس خبر داد و گفت: بحث تأمین بار 
مالی اعمال مدرک تحصیلی فرهنگیان به شورای نگهبان 
ارسال شد. به گزارش تسنیم، حمیدرضا حاجی بابایی از 
حذف ماده ۶ طرح تنظیم برخی از مقررات مالی، اداری و 
پشتیبانی وزارت آموزش وپرورش خبر داد و گفت: براساس 
ماده ۶ این طرح دولت موظف ش��ده بود تا پایان س��ال 
تحصیلی ۹۹-۹8 تمام واحدهای آموزشی را تحت عنوان 
دولت��ی و غیر دولتی اداره کند. وی با تأکید بر حذف این 
ماده مربوط به طرح مقررات مالی، اداری و پشتیبانی وزارت 
آموزش وپرورش افزود: طرح حذف مدارس استعدادهای 
درخشان، نمونه دولتی و شاهد نیاز به کار کارشناسی و 
پژوهش��ی دقیق دارد و با سیاست های کلان نظام تعلیم 
و تربیت در تضاد است. وی از ارجاع مصوبه تأمین مالی 
اعمال مدارک تحصیلی فرهنگیان به شورای نگهبان خبر 
داد و گفت: مصوبه امروز مبنی بر مخالفت مجلس با حذف 
مدارس استعدادهای درخشان، نمونه دولتی و شاهد و تامین 
مالی اعمال مدارک تحصیلی بالاتر فرهنگیان به شورای 

نگهبان ارجاع شد.

وجود 2۰۰ مرکز تجاری پر خطر در تهران
 مع��اون وزارت تع��اون، کار و رفاه 
اجتماع��ی گف��ت: ام��روز بیش از 
یک س��وم حوادث ناش��ی از کار در 
حوزه ساخت و س��ازها رخ می دهد 
که 1۷ درصد از این حوادث منجر 
به فوت می ش��ود. به گزارش ایس��نا، حاتم شاکرمی در 
همایش رونق تولید ملی در حوزه تجهیزات آتش نشانی 
گفت: امروز بیش از یک سوم حوادث ناشی از کار در حوزه 
ساخت و سازها رخ می دهد و 1۷ درصد از این حوادث منجر 
به فوت می شود. این نکته مهمی است که شهرداری باید 
به عنوان صادر کننده پروانه های ساخت در اجرای ایمنی 
یک اقدام اساسی انجام دهد، زیرا زمان صدور پروانه یکی از 
گلوگاه های ایمنی است. شاکرمی گفت:  امروز بیش از 200 
مرکز تجاری پرخطر در تهران وجود دارد و ما به عنوان 
وزارت کار خواستار تعطیلی 40 واحد تجاری ناایمن شدیم.

رئیس سازمان اورژانس کشور اعلام کرد
 افزایش تعداد بالگردهای اورژانس

به 7۰ فروند در آینده نزدیک
رئیس سازمان اورژانس کشور گفت: 
تع��داد بالگردهای اورژانس کش��ور 
در 3 ف��از و ط��ی برنامه 10 س��اله 
به ۷0 فروند افزای��ش خواهد یافت. 
پیرحس��ین کولیوند در گفت وگو با 
فارس با بیان اینکه  تعداد بالگردهای اورژانس در 3 فاز طی 
یک برنامه 10 س��اله به 44، 5۷ و در نهایت به ۷0 فروند 
خواهد رسید، گفت: در شهر تهران با همکاری شهرداری 
30 پد بالگرد ایجاد شده است. وی درباره شرکت آمبولانس 
خصوصی متخلف که سلبیرتی ها را منتقل می کرد، گفت: 
جواز فعالیت این شرکت باطل شد و به هیچ عنوان اجازه 
فعالیت مجدد صادر نخواهد شد. رئیس سازمان اورژانس 
کشور تاکید کرد: تا این لحظه آمبولانس های 115 به غیر 

از مریض اورژانسی هیچ فردی را جابه جا نکرده است.

پلیس

حمل و نقل

آموزش

اجتماعی

اورژانس

جامعه

گروه اجتماعی: این روزها که آلودگی هوا نفس 
پایتخت نشینان را به شماره انداخته و سیاهی 
سراسر تهران را فرا گرفته است، مسؤولان دولتی و مدیران شهری 
درصدد نسخه پیچی برای رفع آلودگی هوا در یک برنامه میان مدت 
هستند، حال آنکه طی سال های اخیر بسیار صحبت از چنین 
 برنامه هایی شده اما هیچ کدام جامه عمل نپوشیده اند. به گزارش 
»وطن امروز«، مدیران شهری به جای دغدغه رفع آلودگی هوا 
و پافشاری بر اخذ منابع مالی جهت توسعه ناوگان حمل ونقل 
عمومی از دولت، مدام از بی پولی حرف می زنند؛ سخنانی تکراری 

و بی اثر، غافل از اینکه گوش مردم پر از این حرف هاست.
رئیس س��ابق شورای شهر تهران درباره ناکارآمدی مدیران 
شهری و مس��ؤولان دولتی در چاره اندیشی برای رفع آلودگی 
هوای پایتخت به »وطن امروز« گفت: شورای شهر و شهرداری در 
این دوره اقدام قابل توجهی برای رفع آلودگی هوا انجام نداده اند. 
مهدی چمران با بیان اینکه وظیفه شهرداری ها توسعه حمل ونقل 
عمومی برای کاهش میزان آلودگی هواست، گفت: عمده ترین 
عامل آلودگی هوای پایتخت ناش��ی از دود خودروهاس��ت اما 
متاسفانه شهرداری و شورای شهر تاکنون نتوانسته اند در راستای 
نوسازی ناوگان حمل ونقل عمومی یا توسعه مترو کاری کنند. 
وی با بیان اینکه حل مش��کل آلودگی هوا به تنهایی از عهده 
شهرداری خارج است و سایر نهادها و سازمان های مرتبط نیز 
باید در رفع این معضل دخیل باش��ند، گفت: البته شهرداری 
تنها ارگانی اس��ت که می تواند با توسعه حمل ونقل عمومی از 
میزان ورود خودرو های ش��خصی به داخل شهر بکاهد اما این 
ارگان متاسفانه در نوسازی ناوگان حمل ونقل عمومی و توسعه 
خطوط مترو تاکنون ناتوان بوده است. به طور مثال در 2 سال 
و نیم گذش��ته ۷ هزار دستگاه اتوبوس در سطح شهر فعالیت 
داشت که این میزان اکنون به جای افزایش به ۶ هزار دستگاه 
نزول کرده است. وی با بیان اینکه اعضای شورای شهر به جای 
فشار بر شهرداری برای نوسازی ناوگان حمل ونقل عمومی فقط 
نطق های پیش از دستور دارند و هیچ اقدامی از سوی شهرداری 
نمی بینیم، گفت: اکنون که دولت با شهرداری همسو و همفکر 

اس��ت، چرا ش��هرداری برای دریافت منابع اختصاص یافته به 
نوسازی حمل ونقل عمومی پافشاری نمی کند؟ این حق مردم 
است و  شهرداری باید به فکر آسایش و رفاه مردم باشد و  تعارف 
را کنار بگذارد. وی افزود: در دوره گذشته شورای شهر تهران قرار 
بود تا هزار واگن به ناوگان خطوط قطار شهری اضافه شود اما در 

این دوره توجهی به خرید این واگن ها نمی شود.
طرح ترافیک بی اثر ■

ط��رح جدید ترافیک ش��هرداری تهران که ب��ا تکیه بر جیب 
شهروندان و تبلیغات فراوان اجرا شد هم نتوانست آلودگی شهر 
تهران را کم کند و حالا اعضای شورای شهر هم منتقد این طرح 
شده اند. به گزارش »وطن امروز«، با ادامه آلودگی هوا خیلی ها به 
طرح های کاهش آلودگی شهرداری تهران نگاه دوباره انداختند و 
مشخص شد طرح کاهش آلودگی هوا که جایگزین طرح زوج 
و فرد شد تنها با هدف افزایش درآمد شهرداری بوده و سودی 
برای شهروندان تهرانی نداشته است.  عضو کمیسیون سلامت 
و محیط زیست شورای شهر تهران در این باره گفت: در شرایط 
فعلی اجرای طرح کنونی ترافیک به اندازه کافی بازدارنده نیست 

و به همین دلیل باید آن را اصلاح و بازنگری کرد.
سیدآرش حسینی میلانی درباره تأثیر ۷ درصدی اجرای طرح 
ترافیک در کاهش آلودگی هوا گفت: هدف اصلی در اجرای طرح 
کاهش آلودگی هوا در گام اول، مدیریت تردد خودروهای سواری 
در منطقه اجرای طرح بوده اس��ت. برای بررس��ی تأثیر اجرای 
این طرح بر کاهش آلودگی هوا بهتر است بر اساس داده  های 
اندازه گیری ش��ده و با مدلس��ازی منطقه ای تغییرات غلظت 
آلاینده ها مورد بررس��ی قرار گیرد. وی با بیان اینکه مطالعات 

انجام شده درباره اثرسنجی اجرای طرح ترافیک که در تابستان 
انجام ش��ده، کاهش سطح ترافیک در معابری را که این طرح 
اجرا شده نشان می دهد، اظهار داشت: کم شدن ترافیک و الزام 
خودروها به دریافت معاینه فنی در کاهش تولید آلاینده  های 
مرتبط با خودروها و همچنین کاهش غلظت ذرات معلق کمتر 

از 2/5 میکرون در محدوده طرح کاهش موثر بوده است.
عضو ش��ورای ش��هر تهران با بیان اینکه آلودگی پایتخت 
فقط ناش��ی از تولید آلاینده توسط خودروها نیست، تصریح 
کرد: عوامل مختلفی در ایجاد آلودگی هوای تهران موثر است 
که مطالعات انجام شده در سیاهه جدید انتشار، سهم هر یک 
از آنها را مشخص کرده است. بنابراین اینکه همه بار سنگین 
مقابله با آلودگی هوا را از اجرای طرح ترافیک انتظار داش��ته 
باشیم، منطقی نیست. حسینی میلانی ادامه داد: اعدادی هم که 
اعلام شده ، مربوط به فصل تابستان بوده و هنوز تأثیرات اجرای 
طرح کاهش در فصل پاییز مشخص نشده است، بنابراین باید 
منتظر باشیم نتایج ارزشیابی 3 ماهه پاییز مشخص شود اما به 
طور کلی عامل اصلی در کاهش آلودگی هوا، شناسایی منابع 

اصلی آلاینده  و مقابله با آنهاست.
وی ب��ا تاکید بر اینکه یکی از م��وارد مهم در زمینه تولید 
آلاینده ها، مربوط به خودروهای دیزلی است که انواع و اقسام 
مختلفی دارند، تصریح کرد: یکی از اقداماتی که باید انجام شود، 
ممانعت از ورود و فعالیت خودروهای دیزلی در سطح شهر است، 
چرا که یکی از مهم ترین منابع تولیدکننده آلاینده های گازی 
و ذرات معلق هس��تند. سخنگوی کمیسیون سلامت، محیط 
زیست و خدمات شهری شورای شهر تهران افزود: طرح ترافیک 

یکی از بخش های مهم طرح کنترل کاهش آلودگی هوا در همه 
جهان است و در آن شکی نیست اما سطح انتظارات مان را از آن 
باید منطقی کنیم. حسینی میلانی با تاکید بر ضرورت افزایش 
بازدارندگی طرح ترافیک خاطرنش��ان کرد: به عقیده من، در 
شرایط فعلی اجرای طرح کنونی ترافیک به اندازه کافی بازدارنده 
نیست. به همین دلیل باید آن را اصلاح و بازنگری کرد، در واقع 

باید بازدارندگی آن را افزایش داد.
امیدی به نوسازی ناوگان حمل ونقل نیست ■

قائم مقام معاون اسبق شهردار تهران پیشنهاد داد در حال 
حاضر که امیدی به گسترش حمل ونقل عمومی تهران نیست، 
طرح تعطیلات زمستانی از سوی مدیریت شهری پیگیری شود.
حجت بهروز با اش��اره به برنامه های کاهش آلودگی هوای 
پایتخت که طی س��ال های گذشته تهیه ش��ده است، گفت: 
چند سال پیش که برنامه کاهش آلودگی هوای تهران در حال 
تدوین بود، تامین کوتاه مدت زیرس��اخت های مورد نیاز آن در 
بخش حمل ونقل عمومی مانند حداقل 3 هزار اتوبوس 2 کابین 
و 2 هزار واگن قطار مترو و نوسازی 30 هزار تاکسی فرسوده با 

جایگزین های یورو 2 و بالاتر غیرممکن بود.
وی ادامه داد: حداکثر بضاعت کشور و شهر تهران در سال 
۹3 تامین سالانه 200 تا 300 دستگاه اتوبوس و حداکثر همین 
تعداد واگن بود. نوسازی ناوگان تاکسیرانی هم با خوشبینی زیاد 

حداکثر به سالانه 10 هزار دستگاه بالغ می شد. 
به گفته این کارش��ناس ارش��د حمل ونقل حال که دیگر 
امیدی به گسترش حتی کند حمل ونقل عمومی تهران نیست 
و همین طور با توجه به وضعیت جدی آلودگی هوا، بهتر است 
این طرح که با تمام مستندات در معاونت حمل ونقل موجود است 
پیگیری شود تا شاید برای سال آینده مرحمی باشد بر نفس های 
شهروندان تهرانی. باید واقع بین باشیم؛ حتی اگر کشور مشکلات 
تحریم و کمبود منابع هم نداشت تامین سریع زیرساخت های 
مورد نیاز حمل ونقل در کوتاه مدت کاری بسیار سخت بود و در 
وضعیت کنونی نش��دنی. پس باید به فکر طرح های جایگزین 

کمیته اضطرار بود.

 رئیس سابق شورای شهر تهران در گفت وگو با »وطن امروز«:
 قبلا 7 هزار اتوبوس در تهران خدمت رسانی می کرد اما اکنون 6 هزار اتوبوس فعالیت می کند

 دنده عقب توسعه حمل و نقل عمومی!
طرح ترافیک جدید هزینه مردم  را افزایش داد اما آلودگی هوا  را کاهش نداد

حمای�ت بنیاد عل�وی از گروه های 
جهادی در مناطق محروم، موجب 
شده 12 منطقه محروم کشور برای 
س�ال آینده تحت پوش�ش بنیاد 
مستضعفان قرار گیرد و با اقداماتی 
مج�زا از حمایت های کمیته امداد، 
نیاز محرومان و مس�تضعفان را در 
ایجاد اش�تغال، س�اخت مسکن، 
توسعه آموزش و بخش کشاورزی 

بخوبی برآورده کنیم

 سید پرویز فتاح در گفت وگو با »وطن امروز«: 
بنیاد مستضعفان پرچم جهادگران را  برای محرومیت زدایی در همه نقاط ایران برمی افرازد

وه های جهادی بنیاد گر

تهرانی ها امسال 5۹ روز در هوای آلوده نفس کشیده اند
شاخص کیفیت هوا دیروز روی عدد 134 قرار گرفت تا همچنان هوای تهران برای پایتخت نشینان آلوده گزارش شود. با این 
وجود تهرانی ها امسال 5۹ روز در هوای آلوده نفس کشیده اند. به گزارش فارس، تهران از ابتدای سال 25 روز هوای پاک، 
1۹4 روز هوای سالم، 55 روز هوای ناسالم برای گروه های حساس و 4 روز هوای ناسالم برای همه افراد داشته است. 

شهر

چهارشنبه 4 دی 13۹8
وطن امروز     شماره 2825

اسدالله خسروی
خبرنگار

4 بانک خصوصی با سرمایه گذاری 467 میلیون دلاری در پروژه کاغذ سبز خوزستان مشارکت دارند

آغاز ساخت کارخانه تولید کاغذ توسط ستاد اجرایی فرمان امام)ره(


